
6(M

Veg og Virke
Bedriftsblad for

Nr. 5/6 1995 23. argang Statens vegvesen More og Romsdal

Statens vegvesen
More og Romsdal



INNHOLD

Forjulstanker 3

VEGNYTT

Bygdafest pa Osmarka 4

Vegutbygging i Innfjorden 5

Nytt hovedvegsystem pa Solevagseidet 12-13

Snart ferdig pa Vevang 16-17

Utbedringer i Trollstigen 20

Vegbudsjettet 1996 21-23

Ny vegl0sning i rekordtempo 24-25

Vi borer i Oslos havnebasseng 6-7

Ny verkstedvogn 8

Fellesmotet i Geiranger 9-11

Vegsjefen sin avsiutning 14-15

Hlls pa ferjekaibyggerne 18-19

Nytt grunnlagsnett 26

Kua 1 Valdres 27

SISTE SIDE

Smanytt fra fylket 28

Redaktor: Wiggo Kanck
Redaksjonssekreteer: Reidun Nordii

Redaksjonsutvalg: Ottar Brudeseth, produksjonsavdelinga,
Sverre Digernes, produksjonsavdelinga,
Terje Haug, administrasjonsavdelinga,
Berit Ingebrigtsen, utbyggingsavdeiinga.

Side 3 er stilt til dlsposisjon for ansatte I Statens vegvesen
More og Romsdal.
Om Ikke annet er oppgitt, erteksta laga av redaktoren.
Ettertrykk blir tilradd, men oppgi kllde. Personllge menings-
ytringer gjar nodvendigvis ikke greie for etatens offisielle
hioldninger.

Utgitt av: Statens vegvesen More og Romsdal,
Fylkesfiuset, 6400 Molde
Telefon: 71 25 80 00 Telefax: 71 25 83 28

Framsida: Miljogata - Batnfjordssra. (Foto; PerT. Nilsen)

Deadline for neste nummer, 12. februar 1996.

Sats og trykk: EKH trykk, Molde. Telefon: 71 21 11 33

Opplag: 2000

L.



Forjulstanker
Jeg har na tilbrakt mine forste
arbeidsdager i More og Romsdal.
Travle dager, men uhyre interes-
sante og morsomme dager. Nesten
1000 personer fra vegetaten,
neeringslivet, politikk osv. har jeg
handhilst pa. Dermed har jeg ogsa
truffet de fleste medarbeiderne 1 fyl-
ket. Men enna er det noen igjen. Pa
en savidt stor og geografisk spredt
arbeidspiass som vi har, vil det
nodvendigvis ta iitt tid for jeg har
besokt alle arbeidsstedene.

Hva har jeg sa opplevd? Pa en av
mine forste turer rundt i fylket kom
en person bort til meg og sa folgen-
de: «Aja, det er slik ban ser ut den
nye vegsjefen». Da matte jeg svare
med et lite smil: «Ja, han ser vel ut
omtrent som vegnettet i fylket>>.

At ikke alt er like velpolert pa veg
nettet fikk jeg oppleve allerede om
kvelden samme dag som jeg
begynte. Da var jeg med pa et stort
folkemote ute i Averoy kommune.
Motet tok for seg utbedring av fyl-
kesvegnettet. Jeg fikk oppleve en
engasjert lokalbefolkning som for-
talte om bygda si og neeringslivet
som blomstret. Sentralt stod onsker

om bade forsterkning av veger og
bruer, men de framhevet ogsa
sterkt behovet for a ta vare pa de
myke trafikantene. Slik fikk jeg
raskt et innblikk i tilstanden pa fyl-
kesvegnettet og det store standard-

spranget som er mellom riksveger
og fylkesveger.

Andre arbeidsdagen ble sa mitt for
ste mote med de politiske styrings-
delene i fylket. Da var det mote i
fylkets samferdselsutvalg. Her bar
det rett inn i behandling av Todals-
vegprosjektet. Jeg visste knapt noe
om Todalsfjorden. Mine kunnska-
per vart stort sett vage minner
fra julehefter i barndommen. Knut,
Steinar, Larris og Sterk-Ola Bakken
og en kobling til Todalen gjennom
tegneserieforfatteren Leif Halse.
Ja, ja. Ved hjelp av gode stottespil-
lere pa vegkontoret gikk det greit.

Senere har jeg mott det nye fylkes-
tinget i Geiranger og blitt bedre
kjent bade med politikere og admi-
nistrasjon hos fylkesmannen og fyl-
kesradmannen. I tillegg har jeg truf
fet de fleste ordforerne i fylket. Slik
har jeg fatt relativ god kunnskap om
mennesker og aktiviteter rundt
omkring.

Tredje arbeidsdagen min ble jeg
oppringt av en av beboerne i
Osmarka. Bygdefolket var stralen-
de fornoyd med 10 km fast vegdek-
ke pa riksveg 665. Sa de ville gjer-
ne spandere en liten matbit pa
arbeiderne pa vegen. Slikt varmer
og forteller om hvor stor pris folk i
distriktene setter pa vare tiltak.
Noen meter asfalt regnes ikke som
noen stor begivenhet i sentrale
strok. For de som har levd et liv

langs en gjormete og darlig farbar
veg, representerer asfalt en ny
epoke i livet. Sa vegfesten i

Osmarka ble en flott forste kontakt

med arbeidskollegaer og vegbruke-
re ute pa vegnettet.

Slik har arbeidsdagene rast av gar

de. Kontaktmoter, arbeidsplassbe-
sok, et og annet mote i Oslo, veg-
plan, budsjettarbeid. Ja, uka er
nesten gatt for den begynner, og
da har det ogsa vaert godt med en
tur hjemom i Bodo.

Da jeg begynte som ny vegsjef fikk
jeg mange hyggelige hilsener. En
av disse hilsenene var noen ord fra

en pensjonert vegsjef 1 et annet fyl-
ke. Han skrev folgende til meg:

"Jeg 0nsker deg alt godt i
den artigste, mest spennen-
de og utfordrende jobb som
kan tenkes!»

Han skrev dette ut fra egne erfa-
ringer som vegsjef i et distriktsfyike
i mange ar. Jeg som bare har vaert
vegsjef i kort tid og opplevd sa mye
allerede. Hva har jeg ikke foran
meg?

Med dette onsker jeg alle en riktig

god jul og et godt nyttar.

Hilsen

Karl
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Bygdefolket pa Osmarka inviterte tiL,
, bygdafest og takket for ny vdg.
-  l^ro§jektleder Jakob EngesJ^.^^jp/^^ og
arbeidsiaget fikk overrakt blomster. ..

Bygdafest
for ny veg
Pa takkefesten bygdafolket pa Osmarka i Gjemnes
kommune stelte i stand for anleggsfolkene og veg-
planleggerne, var det jubelen over hva bygda had-
de fatt og ikke nye vegkrav som radde grunnen. Arbeidet med vegen pigikk til siste slutt.

Takkefesten, jubelen og den smakfulle
trakteringa de rundt 60 gjestene tok del
i, gjaldt 11 km ny riksveg gjennom byg
da, og at et gammelt folkekrav endelig
var innfridd. Nesten, da....

For fortsatt st^r det igjen noen kilo
meter ny veg for Osmarkavegen, fra
Angvik over Osmarka til Istadkrysset pa
riksveg 665, ligger ferdig. Med vegut-
bygginga i Osmarka forsvant samtidig
flere flaskehalser. Den beryktede Asp-
asbakken er borte. Det samme er de

like beryktede Smaliene. Skrekkhistori-
ene om turister, fastboende, yrkessjafo-
rer eller tilfeldige reisende som enten
kjarte seg fast 1 snoen vinterstid pa
smal veg, eller enda verre, opplevd at
bilen sank godt fast i gjorma i telelo-
singa og ble staende til en gardbruker
med traktor forbarmet seg over stakka-
ren, er mange.

Hva bar sa bygdefolket fatt istedet
for den smale riksvegen med grusdek-
ke, farlige bakkertopper, uoversiktlige
og overraskende svinger. Den smale
vegen, gjorma, de uovervinnelige bak-
ketoppene og de knappe og overras
kende svingene er erstattet med ny
riksveg av hoy standard og med gulstri-
pe, og dimensjonerende fart pa rundt
hoyeste tillatte fartsgrense her i landet.

Da var det kanskje ikke sa rart at
folelsen var spesiell og sinnet svaert let-
tet for en av vegforkjemperne da han
dagen for takkefesten satte seg pa syk-
kelen for a komme tett inn pa nyvegen
og riktig fa naerkontakt med asfalten.
- En gammel drom er gatt i oppfyllelse.
Da jeg tok turen kom det over meg at
dette mS vaere noe av det storste vi har

opplevd i bygda, kunne han fortelle for-
samlinga.

Ordforer Nils Martin Saether var ikke

snauere i sin glede da han sa: - Jeg
synes det er spesielt trivelig at det er
bygdene rundt vegen som gir uttrykk for
at de er glade for den.

Oppsynsmann Magne Nauste fortel-
ler at det gikk nsermere to ar for den
drommen ble oppfylt.
- Det er like moro for oss som har bygd
vegen a bli satt pris pa pa en slik mate,
som det ma vaere for bygdefolket S
oppleve at vegen ligger ferdig. i inine
mange ar i Statens vegvesen har jeg
kun en gang tidligere opplevd at det er
blitt stelt i stand test for oss. Det var for-
ovrig ogs§ i Gjemnes kommune, pa
Brubaek. Den gangen fikk vi romme-
grot, forteller Magne Nauste.



Riksveg 9 Innfjorden-S0vika:

VAKKER VEGSTREKNING
Parsellen Innfjorden-Sovik pa riksveg 9 ble fredag 13. okto-
ber markert ferdig ombygd til god stamvegstandard. Pro-
sjektet hadde en kostnadsramme pi 12,8 mlliloner kroner.
Sluttsummen ble 11,2 mlliloner.

Etter at fyllingene av masse fra
Innfjordtunnelen var fullfert i 1991,
starlet arbeidet med parsellen Inn-
fjorden - Sevika opp igjen 16. novem-
ber1994.

Utsiktene med bevilgningen gjorde at

vi startet opp megetforsiktig. 23. mars
1995 var det klart at vi fikk beholde
bevilgningene (9,2 mill, kr for 1995).

Parsellen er kostnadsberegnet til 12,8

mill. kr.

Etter planen skulle parsellen vaert full-
fert varen 1996, men etter forsering i
host ble anieggs-arbeidene ferdige i
l0pet av uke 41.

Vegens lengde er 3550 meter. Den er
bygd etter stamvegstandard det vil si
8,5 meter total vegbredde (to kjorefelt
hver pa 3,25 m + 1,0 m skulder pa
hver side).

Kurven pa Sovikneset har en radius
pa 180 m og den storste stigningen
pa vegen er 27,5%o.

Detaljplanen ble godkjent 19. desem-
ber1990.

Total utfylling av masse er i storrel-
sesorden ca. 200.000 rrf.

Per-Arne Gjerde

Automatisk

tunnelprofil-
maling
At trailere og andre store kjoretoy
kiler sag fast i tunneler med varieren-
de profit er et kjent fenomen 1
Hordaland, Sogn og Fjordane, /Wore
og Romsdal og Nordland. Firmaet
Blom AS i Bergen har utviklet en
automatisk profilmaler, som gjor
registreringsarbeidet av tunnelenes
hoyde og bredde mye enkiere.
Maleutstyret plasseres pa en bit som
kjorer med hastighet 2 km/t.
Hastigheten er lav for a fa flest mulig
malepunkter. Biien ma kjores i begge
retninger, men nar det er snakk om a
fastsette maksimum hoyde i tunne-

len, ma det kjores to ganger neer sen-
terlinjen. I lepet av en time fastsettes

maksimum og minimum hoyder, og
uttegningen kan vaere hos vegkonto-
ret i iepet av en uke, skriver «Vare
Veger»



Grunnborer for tunnel
under Oslo havn
Det forberedende arbeidet med kjempeprosjektet, som skal binde Oslotunnelen sammen
^med Ekebergtunnelen i hovedstaden, er godt i gang. Svaert sentralt i dette arbeidet er grunn-
borerne fra More eg Romsdal. Provene som ble hentet opp I fra sjobunnen vll gl svar pk
mange ubesvarte, tekniske sporsmal som vurdering eg beskrivelse av fundamenteringsprln-
slpp og andre geotekniske forhold.

Odd Einar Risan (t.v.) og Bergsvein

Skjolsvik sitt arbeid er av uvurderlig
betydning for byggherren.

Midt ut pa Oslo havn, pa ei lita treflate
ikke storre enn 3x4 meter, treffer vi

grunnborerne Odd Einar Risan eg
Bergsvein Skjolsvik. Pa land ledes
arbeidet av Arvid Talset.

- Det er mange hensyn a ta. Bat-
trafikken og et sveert forurenset
havnebasseng er ikke nettopp det
arbeidsmiljoet vi onsker oss mest,
sier de tre.

Senketunnelen til 1,2 milliarder
kroner blir bygd for a lette trafikkav-
viklingen rundt Oslo sentralbanesta-
sjon, for a bedre adkomsten til den
nye hovedflyplassen pa Gardemoen
og ikke minst av hensynet til miljoet i
Gamlebyen. Planene viser at E-18
fores under Bjorvika og knyttes til
riksveg 4 i et eget kryss. Losningen
sikrer stor frihet i utviklingen av
byfunksjonene, med gjenapning av
Akerselva og tilgang til sjokanten for

Oslos befolkning.
Men som alle storre

utbyggingsoppgaver, ma
ogsa dette prosjektet
gjennom en forberedende
fase.

Og det er nettopp pa
dette stadium at grunnbo
rerne fra More og
Romsdal sin innsats er

-Arbeidsforholdene blir

mange ganger bedre nar vi
tar i bruk denne fiata, sier

Bergsvein Skjoisvik.

av uvurderlig betydning for byggher
ren. Det var flere som ville ha jobben.
Veglaboratoriet, som har det over-
ordende ansvaret for grunnundersokel-
sene, ga altsa oppdraget med a utfore
sjoboringene til More og Romsdal.

Boringene pa land blir utfort av
Statens vegvesen Akershus.
- Framdrifta er god. Vi starlet

arbeidet 20. oktober, og regner med
at oppdraget vil ta seks uker. Det
betyr at vi ikke vil vaere ferdig for belt i
slutten av november. Oppdraget kon-
sentrerer seg innenfor det indre hav-
nebassenget. For den som er kjent i
Oslo kan vi fortelle at vi arbeider i

omradet Bjorvika, Bispevika og Sor-
enga. Oppdraget gar ut pa a gjore
totalsondering pa sjosida. Det betyr
all sjoboring. I denne sonderingsrun-
den skal vi bore 106 hull ned til kote

-45. Konkret skal vi ta prover av og
undersoke losmassene og fjellet pa
havbunnen, forteller Arvid Talset,
som sammen med arbeidskamerate-

ne Odd Einar Risan og Bergsvein
Skjolsvik utgjor en erfaren trio.

Pa bunnen av hovedstadens hav

nebasseng skjuler det seg belt sikkert
et stykke viktig byhistorie. Omradet
hvor tunnelen blir bygd var en viktig
innfallsport til byen, med de boset-
tinger som grodde opp rundt utiopet
av Akerselva. Sett med historiske

oyne dreier dette omradet seg om

middelalderhovedstaden gamie Oslo
og renessansebyen med Kvadraturen
og Akershus festning. Kommunedel-
planen, for denne delen av hovedsta
den, anbefaler at strekningen Aker
Brygge til Middelalderbyen pa sikt bor
opphore som trafikkhavn og bli en
opplevelses-og miljohavn.
- Fundamenteringsforholdene i

hele omradet virker ugunstige med
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Midt ut pa Oslo havn arbeider Odd Einar Risan eg Bergsvein Skjelvik. Arvid Talset leder arbeidet pa land.

store dyber til fjeil. Mektige lag med
leire medforer at oppfyllinger eller
andre tilleggsbelastninger lett vil gi
betydelige setninger. Losmassene er
flere meter dype. Jeg er ikke i tvil cm
at vi kan finne mye spennende pa
havbunnen cm vi brydde oss cm a
lete, men det er ikke sa mye spen
nende vi far pa boret, De overste los-
massene bestar av 3-5 meter for-
skjellige masser, eg noe sprengstein.
Videre bestar grunnen av forskjellige
typer leire eg slam. Dybden til fjell i
omradet vi borer er 15 til 55 meter.
Forurensingen av havnebassenget er
betydelig. Restriksjonene er strenge,
og vi ma passe oss for a komme for
mye i kontakt med tungmetall; biy og
kvikksolv nar vi tar opp losmasse og
fjell til analyse.

- Filers flyter det masse rart i
overflata, som jeg ikke skal beskrive
nsermere. Imidlertid ser vi mye fisk i
sjoen. Det som overrasker, er at det
hopper og spretter mye blankfisk
rundt flata var. Likevel, kan jeg ikke
tenke meg a gjore det samme
mange gjor her nede; a sta kailangs
med fiskestanga og hape pa at fisken
biter, sier Odd Einar Risan.

Arbeidsforholdene pa flata var

ikke de beste, savnet etter «Laban»
var tydeligvis stort. Men den gamle
treflata skulle byttes ut med ei storre
og mange ganger stodigere flate. Pa
denne skulle nodvendig utstyr monte-
res.

- Det blir bedre nar vi far flata fra
Oslo havnevesen. Det eneste «aber»
ma veere at den er sapass stor at det
vil bli vanskelig a manovrere den.
Men, det gar nok. Hadde vi hatt
«Laban» ville jobben blitt enklere, og
vi ville kanskje ha gjort den raskere.

- Selv om trafikken pa havna til
tider kan veere stor, gar det likevel

bra. Vi er hele tiden i kontakt med
Havnesjefens vaktsentral, sier Berg
svein Skjolsvik.

- Oppdraget bar gM helt etter pla-
nene. Men litt erfaring har vi na skaf-
fet oss etter mange lignende oppdrag
andre steder i landet. Framdrifta er sa
god, at vi faktisk arbeider fortere enn
planleggerne, sier Arvid Talset, Berg
svein Skjolsvik og Odd Einar Risan
for de setter kursen fra land og ut pa
den vesle flata midt i Oslo havn med
«Danskebaten» som neermeste na-
boen.

Den nye traktoren
klargjores for bruk.
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Det er store dimensjonar over den nye
verkstadvogna. Trekkvogna er ein Iveco
Magirus med 320 hk. Boligdelen (foran)
og verkstaddelen er bygd opp pa ei brukt
containertralle.

- Dette er bra. Vi bar fatt
ei verkstadvogn vi vil
verte nogde med. Vogna
er pa alie matar godt
utstyrt, sa no er det ber-
re a sette i gang seler
Terje Nordii og Anders
Bergem ved verkstaden
pa Aro.

V

Den nye verkstad
vogna er pa vegen

%
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Etter mykje om og men og fleire
utsetjingar kunne dei to nyleg ta den
nye verkstadvogna i augesyn.

- Er ikkje dette eit vakkert syn. Det
som er more er at dei tilsette pa

verkstaden pa Aro har gjort
sa mykje av arbeidet. Det er
ikkje mykje arbeid vi har sett
bort til andre.

Det gar heilt sikkert
mange verkstadvogner rundt
om i landet, men eg er ikkje sa

sikker pa om det gar sa mange
av dette slaget, seier Anders
Bergem.

Han har hatt det overordna
ansvaret for den nye verkstad

vogna, som erstattar vogna
fra 1974. Den gamie vogna
har pa alie vis gjort nytta si.
Den var rett og slett utsiitt,
etter a ha farta land og
strand rundt i 21 ar.
- Nar vi forst skulle byg-

gje ny vogn var det fleire
omsyn vi matte ta.
Butilbodet for dei som

skal bruke den matte
betrast. Det samme mat
te verkstaddelen. Vidare
vart det viktig a gjere
broken sa iett som
mogeleg. Sjolv om det
tok noko tid for vogna

vart ferdig, er eg sikker pa at dei som
skal bruke den vil verte godt nogde
med resultatet, seier Anders Bergem.

Trekkvogna er ein 1986 model!
iveco Magirius tippbil. Den har 320
hk, 10 sylindra luftavkjolt motor og 4 x
6 hjul. Den gjekk tidlegare i Surna-
dalsomradet. Vidare er den utstyrt
med ein radiostyrt Palfinger hydrau-
iisk vinsj med lang rekkevidde.

Bolig-og verkstaddelen er bygd pa
ei containertralle. Fordelen med den-
ne loysinga er mellom anna den lave
lastehogda bak. Verkstadelen er ein
20 fot stor og godt isolert kjolecontai-
ner. Boligdelen er eit atte meter langt,
spesialbestilt letthus fra Rindal. Her
finn du romsleg soveplass til to. Det
er mogeleg a utvide til tre soveplas-
sar. Ein godt utstyrt og romsleg kjok-
kekrok, god spiseplass og ein salong
er det plass til i boligdelen. Vidare er
vogna utstyrt med dusj og wc, noko
ikkje den meir enn 21 ar gamIe vogna
hadde.

- Det er klart vi no far det arbeid-
messig mykje betre, samstundes som
trivselen vil verte storre nar vi er ute
pa jobb. No ser vi berre fram til a
kome i gang, seier Terje Nordii, som
sjolv har ein ikkje sa liten finger med i
det arbeidet som er gjort pa den nye
verkstadvogna.



Sammensmelting av flere miljo gir:

«Fin kvalitetsblanding»
- Sammensmeltinga av driftsfolk og biltilsynsfolk ma
fore til at trafikantene marker forbedrlnger. VI ma bii mer
opptatt av a utnytte det vegnettet vl bar, og 1 framtida
ma vl bruke mldlene pa en enda synligere mate. Jeg
haper videre at den omorganiserlnga vl bar gjennom-
fort, ved a skllle produksjon I en avdeling og traflkk I en
avdeling, ogsa vll fore til trafikantene marker forbe
drlnger pa vegan.

<©5

Dette sa mellom annet trafikkdirek-

t0r Nils-Erik Bogsrud i Vegdirek-
toratet i sin hilsen til deltakerne pa
Trafikkavdeiingas forste feiiesm0te.

Det var lagt til Union Hotel i
Geiranger i oktober. Motet ble pa
alle mater meget nyttig i arbeidet
med a sveise sammen forskjellige
kuiturer og for a gjore gammelt bil-
tilsyn, gammelt vedlikehold og deler
av tidligere planavdeling til et sam-
mensveiset team - til en avdeling.

Nettopp samarbeid var det veg-
sjef Karl Melby pekte sterkest pa
under apninga av fellesmotet. Pa
sin lune, saeregne mate billedgjorde
ban sammensmeltinga av flere kui

turer med disse ordene:
- Det storste historiske frem-

skritt som er gjort i mennskekultu-

ren var da vl laerte a dele byttet,
eller laerte a samarbeide. Det nye
Vegvesenet ma preges av samar

beid bade innad og utad. Vi ma
basere oss pa a finne losninger og
ikke konflikter. I var hverdag star vi
overfor store utfordringer, og vi vil
etter hvert oppdage at det vil bli et
stadig sterkere krav om at vi ma fa
mest mulig ut av samfunnets peng-
er, sa Karl Melby.

Trafikksjef Arne Johnsen var

ikke i tvil om at omorganiseringa av
etaten var nodvendig, og at den
kom pa et riktig tidspunkt.
- Vi ma ikke betrakte omorganiseri-
ga som en evelse, og ferdig med
det! Vi skal folge Stortingets forut-
setning. Avgjorende for hvordan

vi skal klare oss, er og om Det
nye Vegvesenet blir en like god

arbeidsplass med det samme gode
miljoet vi kjenner. Valget er ikke sa
skrekkelig vanskelig. Jeg tror vi
skal fa et godt miljo i avdelinga.

I sine ord til trafikkavdelinga sa
produksjonssjef Andor Wicken at
egendrift ikke er et mal i seg selv.
Ogsa produksjonssjefen pekte pa
at samarbeid mellom avdelingene
er en nodvendighet om vi skal innfri
kravet fra samfunnet «utenfor» om

bedre og mer effektiv drift.
- Vi ma bygge veg slik at sam

funnet rundt oss blir fornoyd. Det
ligger vel til rette for ei produksjons-
avdeling i vegvesenet. Omorgani
seringa er ikke endring av oppga-
vene, de er de samme. Men vi ma

kanskje ogsa bli nodt til a satse der
vi er dyktige og bygge ned pa
omrader der vi ikke er sa dyktige,

sa Wicken.

Trafikkdirektor Nils-Erik Bogs

rud brukte mye av sin tid pa utfor-
dringene som venter med bakgrunn
i sammensmeltinga av ulike kuitu

rer, nytten av a kunne snakke sam
me sprak under samme tak og pa
nodvendigheten og nytten av sam-

arbeidet vegkontor - Vegdirektorat.
- Faglige «pa-tvers»-vurdering-

er innenfor traflkkfeltet er noe av

hovedbegrunnelsen bak omorga-
nisrlnga. Vi ma etablere gode sam-
arbeidsformer og samarbeidsruti-
ner mellom hver enkelt av oss og
mellom avdelingene, og mellom
vegkontoret og Vegdirektoratet. Vi
ma bruke tid pa a stille krav til hver-
andre og fa storre bredde i vare
vurderinger. Ikke minst ma vi vsere

odesam-

milja.

troverdige i forhold til den jobben vi
skal gjore, sa Bogsrud som pekte
pa viktigheten av at det ble etablert
et godt og varig samarbeid mellom
trafikkavdelinga og produksjonsav-

delinga.
I sift inniegg nevnte ban spesielt

utfordringene i forbold til E0S-kon-
trollen, og utfordringene som venter
etter 1998 nar personbiiene blir
underlagt samme kontroll. Han
trodde sammensmeltinga av drifts-
folk og biltilsynsfolk ville fore til at
det ble funnet fram til gode og fine
samarbeidsformer som i neste om-

gang resulterer i bedre framkom-
melighet og sikkerbet for den enkel-
te vegbruker.

Trafikkdirektoren trodde ikke at

noen kan regne med mere midler til
vedlikebolds-oppgaver i arene fram-
over.

- Vi bar mange og store tunne-
ler som krever vediikebolds- og
driftsmidler. Skulle vi i arene framo-

ver ikke fa flere midler er det bare

to utveier, enten a redusere vedli-
keboldsstandarden pa det lavtrafik-
kerte vegnettet, eller redusere dek-
kelegginga.

Hva kan vi gjore darligere?
Han avsluttet sitt inniegg med a

bevde at tiden er inne for a avklare

Statens vegvesen sItt ansvar i for
bold til kollektivtrafikken.

- Jeg tror at tiden etter bvert vil
bli moden for at Statens vegvesen
kan komme inn med et sterkere

totalansvar for infrastrukturen, sa

Nils-Erik Bogsrud.



BNNA LANGT

•jy-jf' ,»»5*

—-,r— ' ■
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Trafikksikkerhetsarbeid, godt samarbeid pa tvers av gamie avdelingslinjer, romslige bud-
sjett for trafikkretta vedlikehold, nytenking og frigjoring fra det gamIe Vegvesenet er
noen av utfordringene som venter i Det nye Vegvesenet, mener fern «nye» kollegaer i tra-
fikkavdelinga. Videre nevnes palegg om a utfore flere oppgaver bedre uten tilforing av
nye ressurser, og at det blir oppnadd aksept for at «ferja er en del av vegen» som andre
oppgaver og utfordringer i arene fremover.

Oppsynsmann Stig Seljeseth fra tid-
ligere T-5, Anne Rita Klock fra det
gamie biltilsynet Alesund, Harald
Dragset, tidligere vegmester i T-7,
avdelingslngenior Rutfi Myklebust
fra den gamIe planavdelinga og
okonomisk forstekonsulent Leiv

Heggstad, som bar tatt skrittet over
fra administrasjonsavdelinga, bar
alle forskjellige syn og oppfatninger
av bvilken utfordring som er den
storste for den enkelte tilsatte og
samlet for trafikkavdelinga i Det nye
Vegvesenet.

Vi samlet de fem i en pause

under fellesmotet, stilte de nye kol-
leganene opp til fotografering og
avkrevde svar pa flere sporsmal vi

mener kan vaere sentrale i den vide

re prosessen.

Pa tross av forskjellig bakgrunn,
ulikt antall ar i etaten og belt ulike for-
ventninger er likevel omkvedet at den
viktigste og alt overveiende oppgaven
er a fa til integrering av gammelt biltil-
syn, gammelt vedlikebold og deler av
gammel planavdeling pa en raskest
og mest mulig smertefri mate.

Pa fellesmotet i Gerianger ble
det ellers flere ganger understreket
at trafikksiden i den nye organisa-
sjonen skal medvirke til en styrking
og storre synliggjoring av etaten sitt
trafikksikkerbetsarbeid. Men for at

disse malene skal nas, er er det fle
re forutsetninger som ma innfris.

Og et naturlig sporsmal i denne
sammenbeng til de fem, var da
ogsa;

- Mar du funnet deg til rette i den
nye organisasjonen?

Selv om alle fem svarte ja, var
det likevel noen betingelser for-
bundet til svarene. Det ble papekt
at a bruke tid pa a omstille seg og
a finne sin plass i den nye organi
sasjonen og samtidig bruke tid pa
a finne til gode samarbeidsrutiner,
muligbeten til a pavirke resultatet
og integrering av fagmiljoene pa
distriktsniva, er nodvendige for a
lykkes.
- Pa trafikkstasjonen i Molde er

det ikke plass til a ta imot flere med-

TIL MALET!
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arbeidere. A sitte pa forskjellige ste-
der, er ikke akkurat noen onske-
situasjon i forbold til det naere sam-
arbeidet det er lagt opp til, sier Stig
Seljesetb.

Harald Dragset sier ban ikke
foler at bans arbeidsituasjon i oye-
blikket er like givende og inspireren-
de som ban opplevde i rollen som
vegmester. Dette begrunner ban
mellom annet med at ban bar min-

dre aniedning til pavirke
det endelige resultatet og
bvordan arbeidet skal
utfores pa en mest mulig
effektiv mate.

Det er kanskje ikke sa
uventet at de mest utdy-

pende svarene pa spors-
malet om omorganise-
ringa bar gitt likestillings-
arbeidet et puff framover,

eller om Vegvesenet bar
blitt et enda mer «manns-
vesen», kommer fra Rutb

og Anne Rita.
De tre av det sterke

kjonn konkluderer med at
de ikke bar merket noe til kvinnenes
frammarsj i Det nye Vegvesenet.
- Likestilling bar vaert et «ikke-

tema» i omorganiseringa. Kanskje
dette kommer av at vi stort sett bar

flest menn som er kvalifisert til de
tradisjonelle mannsyrkene. For a
kunne oppna bedre likestilling ma vi
for det forste fa flere kvinner med
samme utdanningsniva som menn.
Deretter ma de opparbeide seg
relevant praksis pa linje med mann-

folka i etaten, svarer Rutb.
- Likestilling i etaten er et gull-

kanta ord uten innbold. I vedtak
etter vedtak omkring emnet sies
eller skrives det gjerne at, «alt skal
legges til rette for >>.

Konkrete eksempler fra alle

positive vedtak savnes. Vegvesenet
blir mer og mer et mannsvesen,
mener Anne Rita.
- Hvordan opplever du integre-

ringa av gammelt biltilsyn, gammelt
vedlikebold og deler av gammel

planavdeling?, var et annet spors-
mal vi ville ba svar pa.
- Det er tre forskjellige kulturer

som motes. Vi bar stort sett de

samme malene for arbeidet vi driver

med, men vi bar forskjellige roller.
Samarbeid krever lift nytenking,
mener Rutb.

- Integrering av biltilsynet i den
nye trafikkavdelinga bar sa Iangt
vaert beskjeden. Samarbeidet knyt-

Selv om likestillingsprosessen
ikke er kommet Iangt nok i

Det nye Vegvesenet, tar vi med dette
bildet bare for a vise at innsiaget av det
«svake» kjonn i Geiranger var sterkt.

tet opp mot produksjon bar bittil
vaert av beskjeden karakter, fram-
bolder Harald.

- Integreringa av gamIe avde-
linger i ny trafikkavdeling er bos oss
enna i startfasen. Ellers viste felles-

motet i Gerianger at «familien» er
blitt storre. Men bvordan denne

«familien» skal fungere gjenstar a
se, sier Anne Rita.
- Forelopig bar det blitt mest

kontakt mot gammelt biltilsyn. Sam
arbeidet baiter enna noe. Men det

vil rette seg etter bvert, og jeg ser
positivt pa at ulike kulturer gar sam-
men og samarbeider mot et felles
mill, sier Stig.

Det mest presise og korteste
svaret badde Leiv.

- Har ikke opplevd dette enda!
En av vare fem mener at omor

ganiseringa ikke var nodvendig.
Harald Dragset utdyper svaret pa
sporsmalet slik:
- Vi bar 1 flere omganger over

flere ar opplevd noen omorganise-
ringer. Med dette mener jeg at vi
bele tiden bar tilpasset oss endring-
ene i samfunnet rundt oss. Sam

arbeidet mot planavdeling og
anleggsavdelinga var
svsert godt, iallefall pa
Nordmore. Samarbeidet

med biltilsynet, i den grad
det var nodvendig, var
ogsa bra.

Leiv Heggstad bar
motsatt oppfatning. Han
sier at i en stor etat under

stadig forvandling, vil det
vaere belt nodvendig a
vurdere organiseringa.

Han far stotte 1 sin

oppfatning av Rutb, som
sier at kravet om a skllle

produksjon og forvaltning
gjorde omorganiseringa

nodvendig.
- Det gamIe Vegvesenet sin

organisasjon ville fatt problemer
framover med a innfri kravet om tro-

verdigbet, som i stadig sterkere
grad stilles til offentlige etater.
- Omorganiseringa er et resultat

av en politisk beslutning. Visse
endringer var sikkert nodvendig.
Nar noen mener at tingene fungerer
pa riktig mate, bar man tradisjon for
at det er bunnen av bierarkiet som

ma omorganiseres. Det positive
denne gangen, er at man bar valgt
a gjore noe belt i toppen, frambol-
der Stig.

Imidlertid var det ett sporsmal

som badde et svaert sammenfallen-

de svar. Det fikk vi pa sporsmalet
om vi er blitt en bedre etatet.

- Det vil bare fremtiden vise, var

svaret, kort og greit.
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Nytt hovudvegsystem pa Solevgaseidet gir betre trafikkflyt og:

1*. ; ,

}. *■

Den nye riksvegparsellen 9/61 over
Solevagseidet i Sula kommune like
utafor Alesund, er med ein hog ars-
dogntrafikk ein av dei meir trafikkbe-
lasta vegstrekningane her i fylket.
Det viktige vegkrysset, som bind sore
luten av More og Romsdal saman
med resten av fylket, bar i alle ar lagt
der til irritasjon og ergelse og vore en
proveklut for travie trafikanter og el
utfordring for vegingeniorane. For det
er klart at nar all trafikk til dei store
skulesentra i 0rsta/Volda-omr&det og

Skulevegen fordeiyngste
var vanskeleg f0r og under anleggs-
arbeidet. Per Egil Platen er opptatt av at
alle skal ferdast trygt i traflkken, og dag-
leg bar ban gitt del yngste ei bjelpande
band pa veg gjennom anieggsomradet.

vidare ut av fylket og all trafikk til
nokre av dei store industri- og fiskeri-
kommunane Hareid, Ulstein og Heroy
ma gjennom dette viktige knutepunk-
tet, vil trafikken korke seg pa den
mest hektiske tida av dagen.

- A byggje ny veg er i seg sjolv ei
utfordring. Vi har mott pa nokre av dei
her her. Den storste utfordringa er at
vi arbeider midt i trafikklina, med dei
farer det forer med seg. Ei anna har
vore skuleungane. Vi har forsokt a
lage eit meilombels samband for a fa

Trygger
kvardagen
for dei
yngste
- Sjolv cm trafikken det
nye hovudvegsystemet over
Solevagseidet vart satt pit i
ar, vil vegen ikkje liggje fer-
dig for ein gong ut i 1997.
Nyvegen forer med seg ein
ny kvardag for alle trafikant-
grupper. Nokre utfordringar
har vi mott pa under vegs.
Dei storste har vore dei av
bilforarne som ikkje nett er
av den mest omsynsfulle
arten i trafikken, seier opp-
synsmann Arne Leikanger.

ungane trygt tram og tilbake til sku-
len. Det er elles gjort mange mellom-
belse tiltak og loysingar for a sikre
god flyt og sikker awikling av trafik
ken. Eg trur vi har lagt stor vekt pa a
sikre anieggsomradet for g^ande,
bade for a hindre uhell forarsaka av
eiga drift og for a hindre trafikkuhell.
Dei fleste bilforarne er omsynsfulle,
men kvar dag ser vi dei som ikkje er
det. Og det er dei bilforarne, som
ikkje viser omsyn for medtrafikantane
og for OSS som har arbeidplassen var
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ute pa vegen, som skaper dei farlege
situasjonane. Trafikken har nok vore
den storste hemskoen, meiner Arne
Leikanger.

Det nye hovudvegsystemet over
Solevageidet til ferjestadane Sole-
v^gen eg Sulesund, vil koste 39 milli-
onar kroner nar aniegget ligg ferdig
om halvanna ar. For desse millionane
vert det bygd totalt 3 km ny riksveg,
1,5 kilometer gang-og sykkelveg og
300 meter tilstotande veg. Vidare vert
det bygd to bruer, kvar pa 22 meter
lengd, 3000 meter med med kabel/-
kloakk- og vatngroft samt ein god del
meter forstotningsmur i betong og
grastein.
- Aniegget delte vi inn i tre parsel-

lar. Det aller meste av arbeidet har
gatt fore seg i eigenregi, men med
innleigde maskiner. Pii aniegget er vi
no 6-7 guikledde. Parsellen fra
houvdkrysset til oppstillingsplassen
for ferja til Festoy er lyst ut pa anbod.
Kven som far den jobben, veit ingen
no.

- Delar av nyvegen, fra Eids-
krysset langs Storevalen mot
Vegsund, vil ga nokre meter lagare
men parallelt med den gamle. Eg

Oppsynsmann Ame Leikanger
har halt el sikker hand om

anieggsdrifta. Her i samtale
med eit par av arbeidarane.

snakka litt om utfordring-
ar tidlegare. El anna stor
utfordring har vore hog-
deforskjellen mellom
gamal og ny veg, med
dei reint arbeidsmessige
utfordringane vi har
mott. Hogdeforskjellen i
mellom gamalt og nytt
kryss her pa Solevag
eidet vert heile 7

meter. Det er mykje!
- Eg er heilt sikker

pa at nar anieggsarbeidet er slutt og
det nye hovudvegsystemet ligg fer
dig, vil alle trafikantgrupper mote ein
ny kvardag til det beste for alle - kan-
skje til det aller beste for dei yngste
blant OSS, undrer ein travelt opptatt
oppsynsmann Arne Leikanger.

Det nye krysset pa Solevagseidet
vert senka inntil syv meter. Den nye
ioysinga gir betre trafikkawikling
og flyt, og trafikktryggleiken vert betre.
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Fin ramme omkring Eivind Vollset sin avskjedstilstelning:

M0tt med gavedryss
Tidlegare vegsjef Eivind Vollset blei
mott med eit gavedryss av dei aller
mest sjeidane da vegkontoret trom-
ma saman til avskjedstilstelning for
ban i September. Vegdirektor Olav
Softeland, fylkesordforar Grete W.
Bjorlo, assisterande fylkesmann
Kjeld Brecke, MRF-direktor Olav
Smordal, pensjonistar og tidlegare
kollegaer, tlllitsvalde fra organlsa-
sjonane, tllsette pa vegkontoret og
bans neeraste medarbeidere fra dei

11 ara ban var vegsjef belste fylket
sin aller fremste og kjente vegmann
denne dagen.

Ramma om avskjedstllstelninga
var den aller beste. Tllsette og gode
kollegare innanfor og utanfor eigne
rekkjer, var sjolvsagt til stades.
Eivind Vollset sin aller, aller neeras-

Sangkoret «\/egvalsen» hausta applaus formorsom
me tekstar og god song.

^ "li

Dei tllsette pa vegkontoret var med S iage el fin ram
me omkring denne dagen.

te medarbeidar gjennom meir enn
40 ar som vegmann, kona Liv, var
den som satt naerast ban under

avskjedstllstelninga pa Hotell Alex
andra.

Det var vegkontoret sitt eige
songkor, «Vegvalsen», dyktig lela
av Atle Bell, som trakk opp stem-
nlnga. Med sjolvlagde, morsomme
tekstar fulle av poeng og bendingar
fra Eivind Vollset si tid som veg
mann, bunde saman av fine tona,
fekk sangkoret raskt fram det gode
bumoret og smilet bos kvar einskild
i  salen. Nar sa morromannen og
kasoren Arild Hoksnes fekk frie toy-
ler til a berje fritt med etaten var og
det vi star for, vart det ikkje fritt for
at latteren runga gjennom spisesa-
len. Med velvalde formuleringar, eit

godt ordspell, litt fri bis-
torieomskriving ispedd

noko sant og noko usant
tok ban vegvesenet flei-

re gonger pa kornet.
Jo da, ban far det

sagt, den same Arild
Hoksnes.

Sjolvsagt ble det bare
fram mange belsingar
og gaver fra medarbel-
darar og samarbeids-
partnarar innanfor og
utanfor vegetaten. Tale-

rekkja var lang, og orda
Eivind Vollset fekk boy-
re var gode.

I sin belsing til vegsje-
fen sa vegdirektor Olav
Softeland bl.a.: - Eivind

Vollset bar vore tilsett i

Statens vegvesen i ei tId
da bilsalet var rasjonert,
men utbyggingsoppga-
vene i eit kommunika-

sjonsmessig vanskeleg
fylke var mange. Ein
sag at mykje av trafik-
ken ville bli overfort fra

sjo til land. I 1960 vart

Ei av gavene tidlegare vegsjef Eivind
Voiiset fekk, var denne minneboka.

Boka, som var ein hiisen fra samtiege

tiisette i Statens vegvesen More og
Romsdai, fortaite meiiom anna om vikti-
ge, store og banebrytande vegprosjekt
som vart bygde under Eivind Voiiset
sine 11 ar som vegsjef i fyiket.

beidarar bilste fra kollegar pa veg
kontoret og tiisette i fylket elles. Han
overrakte Vollset ein akvarell av

Otto Nost og ei minnebok over
Eivind Vollset sine 11 ar som veg
sjef. Forutan at minneboka er den
einaste som finst og gjev eit tilbake-
blikk over kva som skjedde pa veg-
sektoren i lopet av det siste tiaret,
fant Eivind Vollset og navnetrekket
til samtiege tiisette i Statens vegve
sen More og Romsdai i boka.

I sin belsing peikte Paul Bolset
pa at under Eivind Vollset sin veg-

sjefperiode bar More og Romsdai
vorte knytta saman gjennom fleire
store og banebrytande oversjoiske
og undersjoiske samband. Paul
Bolset nemde og spesielt kva
Vollset badde betydd for ban som
kollega og sjef, og kva Eivind
Vollset badde betydd for tiisette I
Statens vegvesen More og
Romsdai.

Paul Boiset, ein av Eivind Voiiset sine

aiier naeraste medarbeidarar, heiste fra

koiiegaer pa vegkontoret med a over-
rekkje ein akvareii iaga av

Moidekunstnaren Otto Nost.

Vegdirektor Qiav Softeland onskte
Eivind Voiiset ait godt som pensjonist.

bilsalet fritt, og bebovet for vegut-
bygging og vegvedlikebald auka
sterkt.

Eivind Vollset bar teke sin del av
dei store utfordringane Statens veg
vesen bar fatt. Han bar vore ein

interessert, iderik og ansvarsfull
ingenior med stor arbeidskapasitet.
Han bar lojalt stilt seg til disposisjon
for dei krevjande arbeids- og leder-
oppgavene Statens vegvesen bar
bydd pa.

Eivind Vollset er ein vennleg
mann ein alltid kan stole pa. Han
sparar seg ikkje. Han bar vore ein
nyttig mann for Statens vegvesen
og det norske samfunn.

Paul Bolset, ein av Eivind
Vollset sine aller nseraste medar-

embedsgjernmg

Eivind Vollset sin siste embeds-
gjerning var a opne Hessavegen i
Alesund. Det gjorde ban fredag

29. oktober da ban klipte snora
og erklserte at vegen var kjore-
klar. Den tidlegare vegsjefen var
fekk god bjelp av Asbjorn Maloy,
Gustav M. Flisnes, Johannes

Giske, Leodulf Dable og Kjell-
Arne Slinning.

(Foto: Lars Brautehaug)
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Her er julegava til brukarane av riksveg 64:

Ny bru over
Bjornevikstraumen
Brua over Bjomevikstraumeni, flaskehalsen pa riksveg 64, er snart historie. Forutan ny bru,
nokre kilometer opprusta riksveg 663 i retning Farstad, gangvegutbygging, overslktlege
kryssloysingar og fleire kilometer ny riksveg 64 med fast dekkje, er den stoyande eg foruren-
sande trafikken no iagt utanom busetnaden pa Vevang i Eide kommune.

Ein betre juiegave kunne ikkje trafi-
kantane pa riksveg 64 og folket pa
Vegang fa. Sidan Atlanterhavsvegen
vart opna i 1989, bar stoyande og for-
urensande traflkk ridd det vesle lokal-

samfunnet som el mare. Sa stor var

gleda over nyvegen, at folket like godt
tromma saman til vegfest ein laurdag

ettermiddag etter at trafikken vart sett
pa delar av aniegget.

«Vevang vert no den finaste og beste
plassen h bu pa jorda. Vi ma ferie oss
sjolve, og feire at vegen er Iagt utan
om sentrum. Gamalvegen bar n^rast
vorte gangveg etter at all biltrafikk

vart borte», kunne lokalpressa fortelje
pafolgjande mandag.

Nar den 110 meter lange Straums-
baugbrua er koyreklar, forsvinn sam-
stundes den vanskelege nedkoy-
ringa, del vanskelege svingane, den
overraskande bakketoppen inn til den
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Nar den 110 meter lange
Straumshaugbrua vert kayreklar,
forsvinn samstundes den vanskelege
nedkByringa, del vanskelege svingane
og den overraskande bakketoppen
inn mot den gamie brua.

smale, og for mange sjaforar, sjolve
provestein pa riksveg 64 - brua over
Bjornevikstraumen. Like overraskan
de som «juiekvelden kjem pa kjer-
ringa» kvart ar, bar flaskehalsen
kome pa sjaforen - om ban eller bo
bar vore lokalkjent eller ikkje.
Straumshaugbrua vil, nar bo er ferdig

tett opp under julekvelden, fore trafik-
ken rett fram og trygt over Bjorne-
vikstraumen.

Straumshaugbrua er bygd 1 eigenre-

gi, og er el betongbjelkebru 1 fire
spenn. For brua er koyrekiar, skal
dekkje stoypast ferdig og det skal
monterast rekkverk.

Aniegget er elles for det meste ferdig
pa nordvest-sida av brua. Det nye
vegkrysset med gangveg og vegarm
mot Vevang vart ferdig asfaltert, mer-
ka og skilta i oktober. For den som er
lokalkjent, kan vi fortelje at trafikken
no gar i ein bue rundt samvirkelaget
og busetnaden, og inn mot eit nytt T-
kryss, riksveg 64/664 midt mellom
postkontoret og Bjornevikstraumen.

Vidare er det brukt vedlikebaidsmid-

lar tii a ruste opp og leggje fast dekkje
pa riksveg 664 mot baneaniegget tii
idrettslaget Bryn pa Skotten.

Oppsynsmann Tor inge Unbjem fortel
at vidareforing av veganlegget fra
Bjornevikstraumen over Gaustad-
myrane mot 0rjavik vil ga fore seg i
vinter. Pa denne delen av aniegget vil
det verte nytta masser som bar lagt
lagra etter byggjinga av Atlanter-
bavsvegen, som vart ferdig for seks

ar sidan. Ei strekning pa omiag 1,0
km vil bli rusta opp og fa fast dekkje.
Samstundes vil det ga fore seg utbe-

tring og tilknytting av Arsbogvegen til
riksveg 64.

Vegen gar no i ein bue rundt
samvirkelaget og utanom busetnaden.

Torbjorn Rosberg, Bjarne Strand og Oddbjorn Boiii i ferd med kiargjoring for dekkje vart
stoypt.

Det nye vegkrysset, riksveg 64/664 med gangveg og vegarm mot tettstaden Vevang
vart ferdig asfaltert, merka og skilta i oktober.
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Ferjekaier:

Mer vekt pa utforming
Estetikk blir viktigere og viktigere pi ferje- - Enkelte steder er det lett i bli forvirret for
kaiene vare. Kaiene kan aldri blir belt like, den som ska! ta ferja og ikke er lokaikjent,
men malet er at traflkanten ska! «kjenne seg sler Leonhard Dahl.
igjen» nar ban kommer til ei ferjekai.

Dahl sitter sentralt 1 arbeidet med

samordningen av de rundt 250 ferje-
kaiene her i iandet, Han forteller at

hydrauiikken skapte en revolusjon for
ferjekaiene pa 60-tallet. Senere har vl
fatt en standardisering av ferjekaibru-
ene, med Me ulike storrelser.
Bredden er fra 4,5 til 9 meter, og

lengden er 12-15 og 18 meter. Like-
dan er den elektriske styringen og det
hydrauliske systemet samordnet, slik
at en ferje fra eft fylke i prinsippet ska!
kunne trafikkere et hvilket som heist

innenlandssamband i Iandet.

Na star landsida for tur. Det gjelder
biloppstillingsplassen som skal gjen-
nomga en slags standardisering. Nar
det er ferjer med opptil 50 biler, mener

ferjekaiutvalget at det er mest praktisk

med oppstilling av biler i en rekke. Er
det storre ferjer, skal det i utgangs-
punktet vaere oppstilling i flere filer.
Men her vil det alltid vsere lokale vari-

asjoner, for det finnes knapt ett sted
der terrenget er helt likt.
- Det viktigste er at bilisten straks

skjonner hvor han/hun skal stanse for
a vente pa ferja, sier Dahl.

I tlllegg legges det stadig mer vekt
pa det estetiske ved utformingen av
ferjekaiene vare. Ferjekaia er nemlig
ikke bare et sted der bilen venter pa
ferja, men ogsa et sted der de som
sitter inne i bilen skal ha det bra i ven-

tetida. Stikkord er beplantning, ben-
ker, kiosk, sanitaeranlegg osv. slik vi
allerede ser det pa enkelte av ferje
kaiene vare i More og Romsdal.

HAR VOKST OPP MED

FERJEKAIER

Leonhard Dahl (58) kan ikke skryte
av sa mye formell utdannelse, men
han er kanskje den her i Iandet som
kan mest om ferjekaier. ingen ferje
kaier er helt like, og lang, praktisk
erfaring er en god ballast a ha med
seg nar nye utfordringer trenger seg
pa. Ingen problemer er uloselige for
Dahl og karene hans.

Lonna er et speilbilde av utgangs-
punktet: Dahl henter 2/3 av lonna fra
vegkontoret i More og Romsdal og
1/3 fra Vegdirektoratet. More og
Romsdal er nemlig tillagt oppgaver
innenfor bygging, reparasjon og vedli-
kehold av ferjekaier ogsa i resten av
Iandet. Et resultat bade av at fylket
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Det er ikke bare a skifte den gamie ferje-
kaibrua. Her ma karene pa «Basen» ta

jobben belt fra bunnen av.

gjennom arene har vaert landets stor-
ste ferjefylke og dessuten har ligget
langt framme i utviklingen av kaier.
Samordning er viktig, og der er Dahl
en krumtapp.
- Jeg er sjollgert, og begynte i

faget som 15-aring, forteller Dahl pa
vei ut mot Fjortoft, der det er arbeid
pa gang med utvidelse av ferjekai-
brua. Dahl arbeidet hos sin egen far
som drev kaibygging 1 Vikebukt, og
fulgte neermest «med pa lasset» da
faren solgte alt utstyr til Statens veg-
vesen i 1966. Det ser ikke ut til at
noen av partene har grunn til angre
pa det. Leonhard Dahl har fortsatt
med ferjekaibygging i hele sitt voksne
liv. Han har fast plass i Vegdirek-
toratets ferjekaiutvalg og er ogsa
obsen/ator i ferjeteknisk rad. - Ferje-

ne bestemmer mye av utviklingen for
ferjekaiene, men det er viktig at utvik
lingen pa ferjesida blir styrt pa en slik
mate at det blir gunstigst mulig for
kaiene, sier ban.

Han er sterkt opptatt av at alt som
dreier seg om ferjekaier ma forbli en
profesjon som Vegvesenet har hand
om ogsa i framtida. - Dette er et
handverk som er sa spesielt og har et

sa lite volum at det nok ville bli veldig
mye dyrere om det skulle settes ut pa
anbud til konsulenter og entrepreno-
rer. Jeg er ikke noen motstander av
anbud, men akkurat her tror jeg vi er
tjent med a opprettholde en viss
kapasitet i bemanningen pa egen
hand, sier han.

Ferjekaiene vare er antakelig den
mest «mishandlede» eiendommen
Vegvesenet har. De star ikke bare
utsatt til for veer og vind, men blir

ogsa pakjort opptil 70-80 ganger i
dognet. Derfor skal det holde, og
Dahl trekker med seg gode erfaringer
fra den ene enden av landet til den
andre. Pa bilferja «Rinna» fra Dryna
til Fjortoft diskuterer han losningerfor
bade ferjekaia og hurtigbattillegget
med oppsynsmann Arne Hoem, som
har bilen med over. Han skal nemlig
til Hareid etterpa. For en utenforsta-
ende virker det bade som om tida blir

godt brukt, og kanskje enda viktigere:
Der andre kanskje ville brukt ferjetu-
ren til a diskutere helgas fotballkamp,
fant vi her minst like stor interesse og
entusiasme rundt et ferjetillegg pa
Fjortoft.

Og da «Rinna» la
til kai, var det enighet
om skissen som

Dahl tegnet kvelden i
forveien

SAMMEN OM

JOBBEN120AR
Siden en gang pa
70-tallet har arbeids-

formann Magne Boe
fra Bofjorden og bro-
drene Kjell og
Jostein Sandnes fra

Afarnes holdt sam-
men som ukependle-
re med ferjekaibyg
ging og reparasjoner
av ferjekaier som sitt
spesialfelt.

Med seg pa
«Basen» har de ogsa Arild Risan fra
Kortgarden og Eilif Hammervold fra
Kristiansund.

«Basen» er bade arbeidsplass og
hjem uka gjennom for karene om
bord. Det er ikke mange meterne fra
TV-salongen til dreiebenken, og sma-
le ganger og bratte trapper ga under-
tegnede assosiasjoner tilbake til tida i
Sjoforsvaret ombord i KNM «Narvik".
Riktignok delte 16 mann banjeren der
om bord, men direkte romslig var det
heller ikke pa «Bas6n».

Kjokkentjenesten hadde Arild
Risan ansvaret for denne dagen, og
det sa ut til at han onsket seg det
samme som Gjertrud i «The Jule-
kalender» - nemlig en foodprosessor
til jul. Kanskje en god ide, Melby?

Det sier seg selv at man ma vaere

Smal oppkjering langs den gamIe ferjekaibrua pa Fjertoft.
Disse smale ferjelemmene er snart historie.

gode venner for a ha det bra pa en
slik arbeidsplass, der man ser de
samme ansiktene 24 timer i dognet -
og ikke engang har fast grunn under
koya .... Og i tillegg er det ikke rad a
fa fred for ferjene som kommer og
gar, og hele tida forer til avbrudd i
jobben.
- Men vi har det bra om bord, og

vi har pa en mate laert oss til a vaere
fleksible i forhold til ferjene. Noen
naturlig «arbeidsstilling» blir det ikke
pa oss, men det er en del av daglig-
livet med ferjeankomstene og -
avgangene, sier Magne Boe. Et for
hold som ogsa gjor hverdagen levelig
logger han ogsa vekt pa: - Vi har en
«s0kkja» god ledelse!

Kjell Herskedal

A

s
- Hvordan gjer vi dette, karer? Praktiske losninger diskuteres pS stedet, og vanligvis
gar det greit a bli enige.
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Vakkert, ikke sant. I utbedringsarbeidet
er det lagt vekt pa a ta vare pa det
gamie, noe denne muren sa klart
understreker.

Det er overingenier Tore Witso som
sier dette. Han har arbeid ut planene
eg vaert ansvarlig for utbedringsarbei
det som sa langt er gjort.

Trollstigen har vsert stengt siden
10. September for at nodvendige
utbedringer pa en av steinmurene i
vegen er skadet. Det er forovrig tre-
dje aret Trollstigvegen stenges tidlig
pa hosten for reparasjoner og utbe
dringer. Tore Wits0 forteller at det
fortsatt ma hoides et vakent eye med
vegen, og at det er laget en rapport
over de tiltak som ma utferes.

Skadene pa «turistmaskinen» skyl-
des i hovedsak tidens tann og tsering,
men stor trafikk og tungt lastede turist-
busser som kjorer vegen i en hektisk
turistsesong er en annen viktig arsak
til rehabiliteringsarbeidet som sa langt
er utfort. At belastningen pa den 60 ar

- Med tanke pa at Trollstigvegen ble bygd 1 30-ara, og at
vegen over lang tid har vaert utsatt for en belt annen belast-
ning enn den var tlltenkt, star murene fortsatt svaert bra. Na
har det vaert drevet mindre utbedringer de siste ara, men det
er na kanskje etter hvert pa tide a legge fram en plan som
viser hvordan Trollstigen vil se ut i framtida.

gamIe vegen er hoy, understrekes av
at mer enn 2100 kjoretoy og 100 bus-
ser daglig kjorer opp og ned Troll
stigen i sommersesongen og at med
mer enn 600.000 mennesker besoker
et av de storste turistmalene i More og
Romsdal hver sommer.

Na er det ikke bare tungtafikken
som teerer og sliter, men vansker
med trafikkavviklingen har ogsa etter
hvert blitt et problem. Sa hoy har
sommertrafikken blitt med arene, at
det kommende sesong kan bli iverk-
satt tiltak for a bedre og lette trafikk
avviklingen i juli, den store feriemane-
den. Trafikksjef Arne Johnsen fortel
ler at ingen bestemmelser er tatt.

- En losning kan veere fast politi-
overvaking for a fa flyt i trafikken opp
og ned de mange svingene, sier
Johnsen.

- I ar har utbedringene skjedd et
stykke nedenfor den nest overste
svingen. Arbeidet er utfort over en
lengde pa 70 meter. I halve vegleng-
den er vegbanen og eksisterende
steinmur belt gravd bort og ny stein-
mur er satt pa en underliggende mur
av betong som er boltet i fjell.
Betongmuren skjules av lose masser
som legges foran. Pa resten av strek-
ningen er fyllmasse gravd bort og
erstattet av ny masse.

I  tillegg er det stopt betongplate
over hele vegbredden for a aviaste
steinmuren. Nye stabbesteiner er
stopt fast i langsgaende betongkant.
Arbeidene var kompliserte og ble
utfort av produksjonsavdelinga i
egenregi, men med innleide maski-
ner, forteller Tore Witso.
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Rasteplassutbygginga held fram
neste ar. (Foto: iver Gjeistenii)

Vegsjef Karl Mel by seier at

sjblv om det vert ein mindre
nedgang i investerlngane pa

riksvegsida og

vedllkehaldposten I neste

ars budsjett ikke vart sa stor
som ein trodde, vert

aktlviteten framleis heg pa

vegane I fylket.

Mindre til investeringar -
vegvedlikehaldet som no

- Sj0lv om vi ikkje fekk investerings-
midlar slik vi hapte pa, er ikkje dette
noko signal om at del store prosjekta
si tid er forbi. Til riksvegvedlikeinald
fekk vi knapt 194 millioner kroner.
Med desse midlane skal vi gjere ein
god jobb pa vedlikehaldssida ogsa i
1996, seier vegsjefen.
Om ikkje vedlikehaidmidlane er

fordelte krone for krone, seier trafikk-

sjef Arne Johnsen at det er avgjort at
omiag 50 millioner vert brukt til asfal-
tering av 100 km riksveg. At berre
omiag 1 km riksveg med grusdekke
vert erstatta med fast dekke, meiner
ban erfor darleg.

Til bruvedlikehald er det sett av 10
millioner kroner. Behovet er tre gong-

er sa stort. Til nye ferjekaier og ferje-
kaivedliketiald er det sett av syv milli

oner kroner. Av andre tiltak nevner
Arne Johnsen at publikum neste ar vil
merke Vegvesenet si sterke satsing

pa rasteplassar.
- Vintervedlikehaldet vert omiag

som no. Det vil seie at broytestandar-
den denne vinteren vert den same
som tidligere sesongar. Broyte-
innsatsen vert da gradert etter trafikk-
mengda. Det forer til at pa riksvegar
med fgerre enn 500 biler i dognet blir

vintervedlikeholdet ikkje like godt som
pa riksvegar med hogare trafikk.
Saltepolitikken vil vi halde fram med
ogsa denne vinteren. Fylkesveg-
vedlikehaldet vil truleg ikkje bli pa
sammen niva som riksvegvedlikehal-
det.

- Mykje taler for ein okning av bil-
tilsynet sin kontrollverksemd neste ar.
Vektkontrollar, kontroll av koyre- og
kviletid er noko vi skal bruke ressur-

sar pa. Joda, biltilsynet vil verte a se
pa vegane ogsa neste ar.
- Med del midlane vi har til dispo-

sisjon skal vi vite a gjere en god inn-
sats til det beste og til glede for veg-
brukarane, lover Arne Johnsen.

Vintervedlikehaldet vert oppretthalden pa
1995-niva.

■  ''"fi!

T
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Riksveg 1, Kile

.- ^L'-- '• .•'il'Tir/

Riksveg 1, Lerstad

Riksveg 9, Vebiungsnes

Riksveg 60, Magerholm ferjekai
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Riksveganlegg 1996
Regjeringa sitt forslag til statsbudsjett 1996 er no kjent.
Loyvinga til riksveganlegg i fylket er 205,9 mill, kr eg i til-
legg 15,1 mill, krtil rassikring som ereigen budsjettpost.
Samla er dette noko mindre enn den ramma som lag til
grunn for vegkontoret sitt arbeid med budsjettet.
Oppfolging av vegplanramma hittil varierar ein del mellom
fylka og dette heng saman med at det er lagt vekt pa
rasjonell framdrift av prosjekt som er i gang. Variasjonen
vil bli noko utjamna i lopet av heile vegplanperioden. Vi
konstaterar elles at det framleis blir investert mykje 1
utbygging av riksvegnettet.

Dei viktigaste anieggsarbeida som er planlagt gjennom-
fort i 1996 er:

V

V

Riksveg 1

Parsell ved Kile. Omiegging 0,8 km pluss opprusting
mot Straumshamn.

Solavagseidet. Fullfore bygging av 3,2 km ny veg pa
rv. 1 og 61, og i tillegg 1,5 km gang- og sykkelveg.
Loyving 25,3 mill. kr.
Blindheim-Moa-Lerstad. Her blir det gjort forebuande
arbeid med detaljplanlegging og grunnerverv. Kostnad
for prosjektet rundt 300 mill, kr, herav 8,7 mill, kr 1996.
Remmem-Vestnesbrua. Gjeld start pa bygging av ny
veg i 2,3 km lengde inkludert ny bru over Straumen
med lengde 140 m. Overslaget er 50,5 mill, kr, ferdig
1997.

Riksveg 9
Vebiungsnes. Innloysing av bustadhus som star i ny
veglinje. Loyving 2,3 mill. kr.
Innfjorden-Sevlkneset. Arbeidet med 3,5 km veg full-
fort i 1995, men blir sluttfinansiert i 1996 med 3,6 mill,
kr.

Riksveg 60
Magerholm ferjekai med oppstllllngsplass. Arbeidsstart
pa aniegget som samla vil koste 22,5 mill. kr. 13,0 mill,
kr loyvd i 1996, ferdig 1997.
Nedfartsveg til Hellesylt. Vegomlegging 0,8 km inklusiv
365 m tunnel blir ferdig. Overslag 22 mill, kr, herav
17,5 mill, kr loyvd i 1996.

Riksveg 61
Hareld ferjekai. Nytt landkar og ferjekaibru i ostre til-
legget, sluttfinansiering.
Arvik ferjekai. Ombygging av hovedpir fra tre til
betong. Overslag 3,5 mill, kr som blir loyvd i 1996.

Riksveg 63
Oppland grense-Korsmyra og Trollstlgen. Arbeid med
sikring av murar, 2,7 mill. kr.

•  Oppskredfonna-0vstella. Slitelag av asfalt, 2,0 mill, kr i
1996.

• Krikebrua. Denne skal utvidast I breidde til kostnad 3,2
mill. kr.

•  Gelranger ferjekai med oppstllllngsplass. Arbeidsstart
med utfylling av oppstillingsplass for bilar til ferja og ny
ferjekai. Overslag 20,4 mill, kr, ferdig 1997.

V Riksveg 64/663
•  Bjornevlkstraumen-Vevang. Aniegget er venta teke i

bruk i 1995, men fullfinansiering og sluttarbeid skjer i
1996.

V Riksveg 651
•  Volda-Hunnes. Start tunnelbygging for rassikring. Plan

ikkje klar pr. oktober 1995. Loyving i 1995 og -96 er
30,1 mill. kr.

V Riksveg 661
• Parsell v/Hofset. Vegomlegging 1,1 km. Overslag 4,5

mill, kr, ferdig 1996.

V Riksveg 670
• Rykkjem ferjekai. Inkludert i prosjektet er ny ferjekai og

oppstillingsplass og 0,5 km tilforingsveg til denne.
Overslag 10,6 mill, kr, ferdig 1996.

V Prioriterte gang- og sykkelveganlegg er
(nokre er starta i 1995):
Hovden-Osborg i Volda, 0,8 km
Robekk-Strande i Molde, 1,6 km
Tuftene-Tjorvag i Heroy, 1,1 km
BjSstad-Bigset i Hareid, 0,4 km
vA/edde i Sula, 0,5 km
Skei-Grimsmo i Surnadal, 0,9 km

Nokre andre gang- og sykkelvegprosjekt gar inn som del
av riksvegbygging. Til andre trafikksikringstiltak er det for
slag om loyving pa 15,7 mill, kr, kollektivtiltak 1,5 mill, kr,
miljotiltak 6,0 mill, kr og til mindre prosjekt/planlegging/til
disposisjon m.v. 18,9 mill. kr.

Til opplistinga er a merkje at loyvingane er Regjeringa sitt
forslag som kan bli endra i Stortinget si behandling i
desember.

Riksveg 651
Volda-Hunnes,

Austefjorden

m

Gang- og sykkelveg, Robekk-Strande

Gang- og sykkelveg, Skei-Grimsmo
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Det 6r lift av Bin innsats som ligg bak vegomisgginga og krysslBysinga msd iysregulBring. Alt vart gjort for at dot store kj0pesenteret
skulle opne som planlagt.

nsats

- No flyt trafikken tint, og
bide dei giande og del som
bruker bilen bar ingen pro

blem med i kome trygt til og

fri det nye kjopesenteret her
pi Moa. Hadde det ikkje vore
for Vegvesenet sin innsats,
er eg ikkje si sikker pi om

sentret hadde blitt opna som

planlagt. Det er vel ingen
andre enn oss sjolve, som er
klar over kva vi bar gjort og
kva for ein innsats som ligg
bak vegomiegginga med ny

kryssloysing, seier oppsyns-
mann og arbeidsleiar Kjell

Haukeberg.

Saman med Veg og Virke skuar han
og formennene Hans Fetter Erstad
og Magnar Skrede utover verket Ale-
sund produksjonsomrade nyleg har
avslutta. Forutan veg og godkjent og
godt fungerandre avkjoyrsleloysing,
ville ikkje myndigheitane godkjenne
ombygginga og utvidinga av kjope-
senteret. Ein av foresetnadane var

nemleg ny og god kryssloysing med
iysregulering.

Det er eit imponerande stykke arbeid
som er gjort, og det kan vere fristan-
de a ta tram dei kraftfulie adjektiva
nar ein veit at innsatsen og jobben
ikkje vart gjort under dei alier beste
tilhova.

dogntrafikken er 15 000 koyretoy pa
denne strekninga. Vi trur den var
hogare dei dagane vi var her. Arsaka
til det var at i tillegg til den daglege
trafikken, dukka det opp mange
nysjerrige personar, vi hadde an-
leggstrafikken og vi fekk fole vare-
transporten til og fra senteret i daga
ne for opninga. Ettert kvart takia vi
dei problema.

- Verre var det mogleg for dei mukje
trafikantane og seerleg for dei 3—400
skuleungane pa Spjelkavik barnesku-
le a ta seg over vegen. Vi provde a
lose bade gamal og ung over vegen,
gjennom anieggsomradet og trygt
fram til framkomststaden.

- Det gjekk bra. Nokre problemer - Eit anna problem var morke. Vi
stoyte vi pa. Verst var trafikken. Ars- m^tte ta ned lysmastene uten at dei
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som er ansvarlege dukka opp og sat-
te opp nye. Det ble til at vi matte
arbeide 1 kveldsmorke, forte! Magnar
Skrede og Hans Petter Erstad.

Kjell Haukeberg forte! at ban var ikkje
direkte optimistisk da oppgaven var
k!ar. Det vart nokre sovniause netter

for aniegget starta, forte! ban.

Medan eigarane bak kjopesenteret
med sine ressursar badde ein byggje-
periode pa naerare eit ar, fekk vi to og
ei baiv veke pa oss. Jobben skuile
gjerast av seks mann. Det gjekk fort,
medgir Kje!! Haukeberg.

Men kva er det sa anieggskarane bar
gjort for at brukarane av senteret og
varetransporten ti! og fr§ denne «kj0-
peko!ossen» ved riksveg 1 pa Moa i
Aiesund ska! fa ein probiemfri ad-
komst. Her folgjer oppdraget bit for bit.

-  200 METER NY VEG 1 EIN KJOVREBANE

- 2 NYE AVKJ0YSLAR

- 300 METER NY GANGVEG

-  250 METER NY DRENERING

- 650 METER KANTSTEIN

-  13 KUMMER

- FLYTTING av 6 LYSSTOLPAR

- OMLEGGING av H0GSPENTLINA,

TELEKABEL OG VASSLEDNING

- NEDFRESING av 200 METER
DETEKTORSL0YFE FOR LYSKRYSS

- NEDLEGGJING av TREKKR0YR

- 75 METER LANG MIDTRABATT FYLT

MED FARGA BETONG

_ 16 KUBIKKMETER BETONG

- 700 KVADRATMETER GR0NTAREAL PA

begge sider av RIKSVEGEN

- 6 STK. TRAFIKKLYS

- All VEG KING

-  Legging av nytt dekke

Det er berre a ta av seg batten for
tempoet og resuitatet.

_ Det er ve! det. Jobben skuiie gje
rast, og det var berre a sta pa. ! gjen-
nomsnitt jobba det seks mann pa
aniegget. Vi gjekk ut med fire mann
pk dagtid og to mann pa kveidstid.
Det ska! seiast at vi badde eit godt
samarbeid med a!!e dei invoiverte
partane. Uten godt samarbeid er det
ikkje sikkert ait badde gatt like bra.

_ Vi er sikker pa at ting kunne ba vor-

te gjort pa ein anna og kanskje betre
mate. Men vi meiner no ioysinga og
resuitatet vart bade god og tint, seier

dei tre.

0verst: Kjell Haukeberg,
Magnar Skrede og Hans
Petter Erstad gjorde
saman med andre tllsette

i Aiesund produksjons-
omrade ein kjempe-
Innsats for det nye
kjopesenteret

Midten: Riksveg 1
gjennom Moa er ein av
del mest traflkkbelasta

vegstrekningane i fylket.
Arsdogntrafikken er pa
15 000.

Nederst: - Sjolv om
traflkken vart noko

hindra, sa det ut som om

sjaforane tok det med eit
smil, fortel del tre.



Maling i punkt MR 01, Hegerholm ved
Skorgen i Rauma kommune.
(Foto: Terie Frisvold, Vegdirektoratet).

Statens kartverk har vedteke eta-

blering av nytt grunnlagsnett for
heile landet. Ei dekking 70-80 %
er berekna til k koste omiag
15 mill, kroner. MSisetjinga er at
dette skai vsere 1 praktisk bruk 1
hovudtyngda av kommunane for kr
2000. More og Romsdal er eit av 8
fyike der det praktiske arbeidet
med etabieringa av det nye grunn-
lagsnettet har starta. Det er no eta-
blert og malt 70 stamnettpunkt
rundt om 1 heile fylket som alle er
m^lt med (GPS) Global Positioning
System - dvs sateiitt-teknologi.
Arbeidet med dette har vore utfort
av Statens kartverk og Statens
vevesen, der Vegvesenet har utfort
omiag 50 % av milearbeidet i 1995.

Har eigedomsseksjonen vorte eit minifyLkeskartkontor ?

- Vegvesenet si rolle i
etablennga av nytt grunnlagsnett
Grunnlagsnettet 1 Norge og ikkje
minst i More og Romsdal er av svaert
varierande kvalitet. Malingar med
GPS gjer at vi oppdagar svakheiter i
grunnlagsnettet. Desse er til dels sa
store at det kan ha praktiske konse-
kvensar ved posisjon til for eksempel
bruer og tunnelar. Fra fleire hald i
Statens vegvesen har det i den seina-
re tid vore hevda at det bor etablerast

eit nytt GPS-nett, i staden for a reno-
vere det eksisterande NGO-nettet. Ei

slik renovering ville truleg aldri verte
optimal eller godt nok til for eksempel
a bruke ved framtidige storre bru- og
tunnelprosjekt. N^r vi no far etablert
det nye nettet, vil dette vaere godt nok
til k kunne nyttast direkte ved alike
aniegg utan at ein treng a etablere
lokale byggenett eller kontrollere/for-
bedre NGO-nettet.

Det er vel lov a hevde at Veg
vesenet var den viktigaste padrivaren
som gjorde at Statens kartverk for
omiag 2 ar sidan bestemte seg for at
ein skulle satse pa a fa etablert eit
heilt nytt nett - stamnett - etablert
med malingar med GPS. Dette og at
Vegvesenet har tileigna seg stor teo-
retisk og praktisk kompetanse, er vel
grunnen til at Vegvesenet har vorte
sS sentral i dette arbeidet.

Stamnettmalingane for More og
Romsdal vart gjennomfort i ein perio-
de pa tre veker i juni og juli i ar.
Malelaget besto til ei kvar tid av seks
personar med kvar sin GPS-motta-
kar. Det var ein fra Statens kartverk,
geodesidivisjonen, to fra Statens kart
verk, fylkeskartkontoret, ein fra Veg
direktoratet (utstyrsansvarleg) og to
fra vegkontoret. More og Romsdal.
Dei tre som deltok fra eigedomssek
sjonen var: Terje Gjendem, Jan
Nygaard og Olav Saeter. Det vart veg
vesenet sitt Leica-utstyr som vart bru-

ka ved malingane i More og
Romsdal. Utstyret er sameige mellom
fleire vegkontor, mellom anna More
og Romsdal.

Malingane vart gjennomforte med
tre maleperiodar pr. dogn. to pa dag-
tid med omiag fire timars varigheit og
ein om natta pa omiag 8 timar. Dette
gjorde at del som var med pa dette,
fekk ein arbeidsdag pa 15-16 timar.
Vi starta i Sor-Trondelag, var innom
Oppland og hamna til slutt i Sogn og
Fjordane. Dette var nodvendig for a
male tilknytningar over fylkesgrensa-
ne. Den mest bruke overnattingssta-
den var i bilen, men det vart overnatta
ute i det fri, i telt, i campinghytter og
pli hotell. Det var berre a innrette seg

pa beste mate, da det kunne vaere
langt til naeraste overnattingsstad.

Mange vil sikkert stille sporsmal
ved om det er riktig at Vegvesenet
engasjerer seg sa mykje i dette arbei
det. Er dette ei oppgave for oss?

For var dette ei soleklar oppgave
for Kartverket, tidlegare NGO. No er
det bestemt at ogsa overordna opp-
malingsoppgaver skal loysast gjen-
nom GEOVEKST-samarbeid. Sam-

arbeidet er i dette hovet bestemt pa
sentralt hald mellom Statens kartverk,

geodesidivisjonen og Geodatakontor-
et i Vegdirektoratet.

Kven som skal delta i slike pro-
sjekt, og kva ein far igjen for dette i
hove til andre brukarar av grunnlags
nettet er enda uklart. Dette er det

Geodatakontoret som tek seg av, og
vi rapporterer vare utgifter med dette
malearbeidet dit. Dette vil utan tvil
vaere ei god investering for framtida
bade for Vegvesenet og alle andre
etatar som arbeider innan kart- og

oppmalingsfaget.
Olav Saeter
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Byrakratane gjer seg strev og uro med
mange ting.

Denne sommaren har del hatt

mykje omsorg for el ku oppi Valdres.
Ein bonde har dekorert eine laveveg-
gen sin med ei ku og ei budeie, og ali
ke lite daglegdagse pafyn-
ster er til uendeleg plage
for byrakratane. Korleis
kan ein vettug mann finne
pa a teikne eit husdyr midt
for augene pa turisttrafik-
ken?

Ein kan ikkje dekorere
laveveggen sin med bilete
og krusifiks her i landet.
Da kjem styresmaktene
oyeblikkeleg halsande
med store presenningar og
paragrafar og skal dekkje
til styggedommen. Da er
del snare. Da dryger del
ikkje natta pa seg.

I andre land spikrar del

opp bade Lenin og Stalin og
Jomfru Maria pa veggane
utan biygsel. Her i landet
skal det ikkje lukte verken
troll eller kristenmanns

blod. Nakne og noytrale
skal veggane vare vere, gra

og ulastelege som surevers-
skodda pa Stadhavet.

Men vil vi ha det slik til eviq

tid?

Det gjeld a smi medan jernet er
varmt; eg vil straks oppfordre alle
bonder i fylket som har ein lavevegg
ledig, at de ilar til med malarkost og
stige. Tenk alle del flotte kunstver-
ka vi kunne fatt! Det finst sa
mange uforloyste talent mellom
steingardane her i landet. «La de
tusen blomster blomstre», som

han sa han Mao ein gong han snakka
bokmal. Eg er sikker pa at mang ein
bonde gar med ein kunstmalar i
magen. Kven veit kva ein har i magen,
godtfolk? Har du kika etter?

Ofte sit vi pa keisame bilturar, opp
og ned Gudbrandsdalen. Same land-
skapet susar forbi kvar gong. Han
Bjornstjerne Bjornson sa det slik ein
gong han heldt pa a duppe av:
"Gudbrandsdalen er som en fedre-

landssang med litt for mange vers.»
Tenk kor oppkvikkande det hadde

vore om alle desse blodlause laveveg-
gane hadde vore dekorert, og at det
sat ei og anna budeie og lokka borto-
ver i geografien. Om ho heitte Gro
eller Pillar-Guri var det same for oss.

Men vi nordmenn skal stott vere sa

seriose. Finn ein tenkjande mann pa
noko spesielt, skal det snarast dek-
kjast til med presenning. I allfall pa
landet. Her skal ikkje vere for mykje a
kikke pa. Og kyr er vist det verste som

EI KU I
VALDRES
Mykje vert sagt og mykje vert skrive om

vegbyrakratane. Vi skal ikkje vere blind for at dei
skrivefore nok har rett i mange av tankane dei
gjor kjent for omverda. Liv Randi Bjorlykke fra
Stranda tok i haust penna fatt og festa nokre

tankar i bladet Vestborg-kontakt om
sommarens store mediaflopp i Valdres.

Vi fait for det ho skreiv. Les sjolv!

Nei, da

gar i to sko. Dei er ofseleg trafikkfarle-
ge, om dei er aldri sa daude og heng
pa ein vegg.

I  dei store byane, derimot, heng
dei opp kva det skal vere. Der tronar
det nakne damer bade her og hist. Dei
skjemmast ikkje for a lufte magane
sine. Eg les f.eks. i mandagsavisa at
25. november skal det hengjast opp
4.500 trusebilete i storbyane vare.
Kan det vere nauda som tvingar dei?
Og er det nokon som foler seg kalla til
a hengje opp ein presenning? Er ikkje
4.500 truser med damer inni trafikkfar-

lege, sa veit ikkje eg. Men dette har
dei fatt lov til nedi Oslo.

Men spor om det gar an a hengje
opp ei naken ku langt oppi Valdres?

er det vill oppstandelse. Da er
det kriseoppslag i Dagsrevyen og har-
de truslar om presenningar og retts-
saker i hoyen hall.

Eg skulle ikkje sagt noko om
budeia i Valdres var sterkt utringa eller

viss kua stod i ei uansten-

dig stilling eller noko slikt -
eit visst krav til somd lyt vi
ha langs kongelege norske
riksvegar med, men denne
gongen skjonar eg ikkje
kva dei oser seg opp om.

Kua kunne naturleg-
vis hatt brysthaldar. Og
hoftehaldar. Det er sa klart

grenser for kva dei danna
bymenneska skal orke a
sja pa, og rumpa kunne ha
peika ein annan veg eller
hatt ei anna krumming.
Men alt dette har sikkert

byrakratane greidd ut om i
oapira sine for dei gjekk til
aksjon.

Sporsmalet er meir
enn n^rliggjande; Kva
vert det neste fra

Vegdirektoratet og dei?
Kvar star den neste

uhyrlegheita som ma
fjernast? Det er tindran-

de klart at skal ein fjerne
kvar ei ku og alt som er tra-
fikkfarleg her i landet, sa
skal ein fa arbeid. Pa

vare kantar lyt ein knall-
sikkert pakke inn heile
naturen i presenning.

Heile naturen!

Trollstigen matte i allefall pak-
kast inn, og Flydalsjuvet med.
Det er vandelaust for ein bilist a

bli avskipla pa indre Sunnmore.
Sa ville turistane pa dod og liv sja

Geiranger, sa laut dei stoppe bilen, ga
ut og lette pa presenningen, og kan-

skje betale ei avgift til Vegdirektoratet
for a fa lov. Avtale time kunne dei

ogsa godt gjere.
Sa eg trur presenningfabrikkane

har framtida for seg. Det er ei vekst-
naering av proporsjonar og dimensjo-
nar.

I mellomtida skal eg ga ut og blan-
de meg ei passeleg maling og setje
opp stigen. Der er store gleder i vente.

De har hoyrt kva han sa, Valdres-
bonden, da han hadde fullendt kunst-

verket sitt: <<Dei seks timane det tok a

male kua var dei seks kjekkaste tima

ne i mitt liv».

27



Rundt

i fylket
om

Ikke pd jumboplass
Endelig, vi er ikke veg- mellom 70 og 80 km. Og
jumboen i klassen. M0re

og Romsdal har ikke leng-

re den tvilsomme ̂ ren a

vaere det fylket i landet

med flest kilometer grus-

dekke pa riksveger.

Likevel, de l^rde strides

noe om tivor mange kilo
meter riksveg med grus-
dekke vl tiar igjen. Men

trolig jigger det et sted

denne framgangen har i

lopet av 1995 fort oss to
plasser oppover pa den
tvilsomme <<19 pa topp-lis-

ta». Vi har lagt bade Sor-
Trondelag og Nord-
Trondelag bak oss.

Og vegsjef Karl Melby er
ikke snauere enn han

lover at vi aldri mer skal

innta jumoplassen.

-r

Vi gratulerer
50 dr
Dagfinn Gronningssffiter
15/11, 6210 Valldal

Terje Josefsen
16/11, 6400 Molde

Helge Settemsdal
28/11, 6690 Aure
Asbjorn Molaup

1/12, 6400 Molde

Egil Saether
23/12, 6320 Andalsnes

Leiv tdeggstad

31/12, 6400 Molde

60 dr
Magnar Skrede
18/12, 6013 Alesund

Jan Fjellanger

26/12, 6200 Stranda.

40.000 skilt/traji]^skilt
Langs vegnettet I More og
Romsdal skal det Ifolge
Nordic-registeret vsre
rundt regnet 40 000 tra-

fikkskilt i forskjellig form
og farge, og med forskjel
lig budskap til vegbruke-
ren. Uten a v^re noe

sannhetsvitne for det ene

eller andre, og uten a ta
stilling for opplysnings-
skiltet, pabudskiltet eiler

fareskiltet, mener

«Slstesida» bestemt at

det skal v^re flest opp-
lysningsskllt plassert

langs riks- fylkes- kommu-

ne- og gardsvegene I fyl
ket. Avdellngsingenior
Bjorn Andersen ved veg-
kontoret vil ikke bekrefte

dette. Han forteller om et

enormt

press fra publikum om

enda flere opplysningskilt,
mens det pa den andre
siden visst nok ikke skal

vaere sa stort press pa

skilt som regulerer hastig-
heten.

- Vi vil prove a begrense

antall skllt noen steder,

mens publikum vil opple-

ve at det «gror» opp nye
skilt andre steder, sier

Bjorn Andersen.

Vegmannen Ola
Vegmannen Ola Skjolsvold

bosatt pa hjemstedet I Rindal,

ble 16. august i ar hedret for sift

40 ars medlemmskap i LO.
Ola er en fulit oppegaende 80
aring med skaperlyst og han til-
brlnger mye tid I sift velutstyrte

snekkerverksted. Her produse-
rer han langbord og langbenker, og at aktlviteten er
stor ser vi pa mengden av ferdige og halvferdige pro
ducer. Ola var arbeidsformann for brubyggerne i sin
aktive tid i Vegvesenet og fartet hele fylket rundt. Han
er levende opptatt av politlkk og om hvordan vi har det
i Vegvesenet i dag. Han er rimellg godt oppdatert i og
med at han har to nevoer som arbeider i Vegvesenet.
Brodrene Ola og Asbjorn bringer tradisjonen videre i
Vegvesenet.

Vi gratulerer og onsker Ola fortsatt mange gode ar.
Tore Andersen

Statens vegvesen
More og Romsdal


